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Els sous dels polítics són 
sovint motiu de conversa, i el 
f e t q u e e l s m a t e i x o s 
gover nants no exp l iqu in 
clarament què cobren i d’on ho 
cobren, afegeix debat a aquest 
tema. Des de la CUP sempre 
hem manifestat la voluntat de 
fer una política transparent i 
d’informar la ciutadania amb 
claredat, sense mitges veritats. 
A i x í doncs , j a que hem 
observat que ni govern ni 
mitjans de comunicació ho 
expliquen clar, nosaltres sí que 
volem fer-ho.

E n L l u í s P u i g , 
l ’a lca lde, cobra de 
l’Ajuntament 3.428€ al 
mes i ha passat de 
cobrar 12 pagues la 

passada legislatura a 14 
aquesta. En total, un augment 
de sou d’un 16%. També cobra 
de la Mancomunitat uns 2.550 
€ l’any, per assistir a la mitja 
dotzena de reunions fugaces 
d e l s ò rg a n s d e g o v e r n . 
Finalment, i segurament és el 
primer cop que algú us informa 
d’això, en Lluís Puig també 
cobra un sobresou d’uns 
7.300€ a l’any per assistència 
als òrgans de govern del 
Consorci de la Costa Brava. 


Per altra banda, la Maria 
Puig, tinent d’alcalde, cobra 
un sou de 4.600€ al mes i 14 
pagues de la Diputació. Tot i 
que doble el sou mitjà de 
Catalunya, la Maria no renuncia 
al cobrament d’uns 1.400€ al 
mes de l ’A jun tament de 
Palamós per assistència, ni al 
que rep de la Mancomunitat. 


La resta de regidores amb 
competències delegades han 
passat de cobrar 12 pagues a 
cobrar-ne 14, i s’han reduït la 
d e d i c a c i ó a 1 7 , 5 h o re s 
setmanals.  Si feu els càlculs, 
veureu que s’han apujat el sou 
més d’un 30 %  


E L C A S D E L A 
MANCOMUNITAT 

La Mancomunitat de municipis 
de Palamós, Calonge i Vall-
l lobrega continua amb la 
mateixa l ín ia de sempre: 
reunions curtíssimes i sous 
exagerats. La mitjana de temps 
d e l e s ú l t i m e s q u a t r e 
assemblees generals és de 23 
minuts i per aquests 92 minuts 
els nostres polítics han cobrat 
uns 2000€ per cap. 


Això sí, el nou equip de govern 
de Calonge i Sant Antoni ha fet 
una cosa molt digne: no 
acceptar la dupl icitat de 
remuneració, i com que ja 
cobren del seu Ajuntament per 
la seva tasca pública, donaran 
íntegrament el que cobren de 
la Mancomunitat a obra social 
d e l s e u m u n i c i p i o p e r 
pe rsones que no poden 
accedir a les instal·lacions de 
la Mancomunitat. 


Fe l ic i ta r des de la CUP 
Palamós Vila-romà per aquesta 
iniciativa del nou govern de 
Calonge i Sant Antoni, però 
sembla que a Palamós els 
nostres polítics no n’han seguit 
l’exemple, i tant en Lluís Puig 
com la Maria Puig cobren de 
d i v e r s o s e n s p ú b l i c s 
importants sobresous.


L ’ I N C O M P R E N S I B L E 
SILENCI DE LA PREMSA I 
DEL GOVERN 

Escoltar als que estan vivint de 
la política explicar tota la 
veritat és una utopia, encara 
que sigui de km 0. Però costa 
d’entendre que els mitjans de 
comunicació tampoc expliquin 
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les coses tal com són a la 
ciutadania. I aquesta qüestió 
d e l e s p e r c e p c i o n s 
econòmiques, n'és un clar 
exemple.


Potser heu escoltat o llegit els 
d a r r e r s m e s o s p a r l a r 
d’actualització o d’igualar-se 
als municipis veïns el sou de 14 
p a g u e s d e l g o v e r n d e 
Palamós. Però, per què ni 
mitjans de comunicació ni 
Alcalde diuen res de la pujada 
del 16% i del 30% de sou d’en 
Lluís Puig i dels regidors 
respectivament?


Per què mai cap mitjà ha 
explicat el que cobren de la 
Mancomunitat i quan duren les 
reunions? Si que expliquen qui 
són els escollits. Però per què 
no diuen que s’han pujat un 
5% el que cobren?


Tres quarts del mateix passa 
amb el Consorci de la Costa 
Brava. Tothom es fa ressò que 
l’Alcalde formarà part de la 
Junta de Govern. Però per què 
ningú diu que cobrarà més de 
7.000 € de sobresou a l’any per 
això? No han de transferir 
informació a la ciutadania els 
mitjans?


El mateix ha passat amb la 
Diputació: els mitjans han 
explicat que la Maria Puig 
tindrà una vicepresidència, 
però s’ha explicat que cobrarà 
més de 4.500 € al mes per 
això? I que cobrarà també d’un 
a l t re ens públ ic com és 
l’Ajuntament de Palamós uns 
1.400 €? I que cobrarà també 
de la Mancomunitat? S’ha 
explicat que podria no quedar-
s e t o t a q u e s t s u c u l e n t 

sobresou com han fet els 
companys de Calonge i Sant 
Antoni?


I QUÈ FA LA CUP PALAMÓS 
V I L A - R O M À A M B E L S 
DINERS? 

Com que exigim transparència, 
t a m b é l a p r a c t i q u e m . 
Recordem de nou que la 
regidora de la CUP fa una 
donació de tot el que cobra a 
l’assemblea local, i aquesta és 
qui decideix, com i quan es 
gasten els diners.


A la passada EINA, la número 
4, podeu consultar el que vam 
cobrar la passada legislatura, i 
en què ens ho vam gastar. 
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LA DEIXALLERIA, L’OPORTUNITAT 
MUNICIPALITZADORA

Últimament hem vist com el concurs públic per 
a la gestió de la deixalleria municipal quedava 
desert de forma reiterada, el mes d’abril per 
primera vegada i a finals d’any per segona 
vegada. Actualment, Urbaser és l’empresa que 
està gestionant el servei de la deixalleria. Ho fa 
mitjançant la pròrroga d’un contracte que ja 
havia expirat a finals del 2017. 


Per veure-ho amb perspectiva és interessant 
conèixer que a finals de l’any 2010 la gestió de 
la deixalleria, adjudicada a AJ Ruz, costava 
133.000 euros anuals a l’Ajuntament. A finals 
del 2015, s’havia licitat de nou el servei per 
147.000 euros i, d’entre les cinc empreses que 
es van presentar, es va adjudicar per un valor de 
113.000 euros anuals a Urbaser (empresa que 
paral·lelament ja té adjudicats uns dos milions 
d’euros del pressupost municipal pels serveis 
de neteja viària i recollida d’escombraries). A 
principis de 2019, la licitació que va quedar 
deserta era per un valor de 325.000 euros i al 
final d’any ja era per 392.000 euros. Malgrat que 
amb només quatre anys s’ha triplicat la despesa 
prevista per la gestió de la deixalleria, no hi ha 
empreses cand ida tes a ges t i ona r- l a . 
Actualment, l’equip de govern ha mostrat 
voluntat de negociar amb les empreses que es 
podrien presentar quines condicions afavoririen 
que regissin les clàusules del contracte per tal 
de presentar-s’hi.


Des de la CUP Palamós Vila-romà hem insistit 
nombroses vegades que la millor adjudicació 
que es pot fer de qualsevol servei és, per 
diversos motius, la interna, mitjançant una 
gestió directa. Primer, perquè econòmicament 
és més rendible, en tant que el marge de 
benefici que espera treure’n l’empresa privada 
(amb final i tats lucrat ives) ser ia per a 
l’Ajuntament. Segon, perquè s’asseguren unes 
bones condicions laborals del personal, ja 
que són, com a mínim, llocs de treball amb 
condicions equiparables a la resta de 
treballadors públics de la casa. Així s’evitarien 
situacions com la viscuda amb l’empresa AJ 
Ruz, contra la qual l’Ajuntament va dur a terme 
un procediment sancionador per vulneració de 
drets laborals dels seus treballadors. Tercer, 

major control del servei perquè, en dependre 
directament de l’àrea corresponent, seria més 
clara la línia de comandament i no es perdria 
capacitat operativa ni comunicació amb els 
operaris. Quart, més flexibilitat i capacitat 
d’adaptació del servei, depenent de les 
necessitats de cada moment, sense estar 
condicionats pel plec de clàusules del 
contracte. I hi hauria altres motius per visualitzar 
que la gestió directa és preferible a la gestió 
externalitzada, havent-hi la única excepció de 
la teòrica menor capacitat d’inversió, malgrat 
que aquesta sovint es veu també reflectida en 
l’encariment de la contractació.

De la mateixa manera que defensem la 
municipalització de la deixalleria municipal i 
entenem que la situació actual és la millor 
oportunitat que se’ns ofereix per assumir-ne la 
gestió, també creiem que hi ha molts altres 
serveis públics que ofereix l’Ajuntament, que 
s’haurien de gestionar de forma directa. Hi ha 
masses serveis municipals privatitzats amb 
e m p r e s e s e x t e r n e s i c r e i e m q u e , 
progressivament, s’haurien de reinternalitzar. 
Exemples clars en són els serveis socials, que 
es realitzen mitjançant el Consell Comarcal, 
Càritas i Creu Roja, l’escola bressol municipal 
que gestiona l’empresa Educare XXI S.L., el 
casal municipal d’estiu que va a càrrec de Tot 
Oci S.L., el transport col·lectiu urbà que efectua 
Moventis S.A., el Museu de la Pesca que 
gestiona l ’ens públ ico-privat Fundació 
Promediterrània o les zones d’estacionament 
regulat controlades per la Fundació Mifas 
(GiroPark).


Sense ànim d’anar contra cap de les entitats o 
empreses privades que actualment ofereixen 
aquests serveis públics, des de la CUP 
Palamós Vila-romà volem constatar que un 
model de gestió directa, pública i municipal és 
el més eficient i adequat. Seguirem defensant 
que la municipalització, la gestió directa, la 
reinternalització dels serveis públics és 
necessària. L’administració i les institucions 
públiques i, per extensió, els càrrecs electes i 
els treballadors públics, han de retornar al 
conjunt de la ciutadania aquells serveis que són 
del conjunt de la població, sense delegar-ne la 
gestió de forma injustificada.
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PER QUÈ HEM VOTAT EN CONTRA DE L'APROVACIÓ  
DEL PRESSUPOST 2020 DE L'AJUNTAMENT? 

El pressupost és un instrument molt important que permet gestionar els 
recursos que es destinen a cadascuna de les competències municipals. I 
és l'eina que reflecteix les polítiques que realitzarà l'equip de govern. Per 
nosaltres, hauria de marcar una transformació del que ha estat fins ara 
l'Ajuntament al servei dels que més tenen, cap als interessos de les 
classes populars.

Respecte al pressupost que ha elaborat ERC, són massa diferències les 
que ens separen, i creiem que s'hauria de fer un tomb important. 

D'entrada, les mancances presents a l'àrea de Serveis Socials, per 
nosaltres un dels àmbits on més èmfasi s'hi ha de fer, i que tenim el servei 
contractat per més de 400.000€ i no el controlem directament. I encara 
aquest fet va a l'alça com demostra el pressupost, ja que s'augmenten les 
externalitzacions.

En segon lloc, pensem que s'ha de rebaixar dràsticament la despesa de la 
Policia Local, gairebé 3 milions d'euros i un 12% del pressupost en aquest 
servei. I recordem que més policies no vol dir més seguretat, tal com s'ha 
demostrat amb els esdeveniments dels darrers mesos al nostre país.

Un altre pilar creiem que hauria de ser l'habitatge, segurament el problema 
més greu del municipi. Segur que tots coneixem persones que han hagut 
d'anar a viure a municipis veïns. Pel proper 2020 hi ha previst destinar-hi la 
ridícula quantitat de 17.000€, un 0,07% del total del pressupost. Amb 
aquestes xifres es plasma la nul·la voluntat d'ERC de realitzar millores en 
aquest sentit. I aquetes xifres estan més o menys al nivell de despeses 
com l'Assemblea de creueristes Medcruise (20.000€) o la transferència 
anual al primer equip del Palamós CF (16.500€).

Altrament, hi ha moltes més partides econòmiques que no compartim de 
cap de les maneres, com poden ser: l'augment de despesa pels polítics 
(veure article adjunt), l'augment del deute (després de molts anys de 
rebaixar deute, aquest 2020 augmentarà lleugerament i passarà del 21% 
al 22%), el maltracte a les treballadores de la Fundació Promediterrània on 
l'alcalde Lluís Puig n'és el president (aquesta tardor passada s'ha 
convocat una nova plaça de 40h setmanals, treball en caps de setmana, 
festius, 15.000€ bruts l'any,...) i també es destinen 36.000€ en un edifici-
residència en un altre municipi, que a dia d'avui, encara no se'ns ha 
informat qui en serà el propietari.

Al capdavall, molts dels canvis en les polítiques municipals que acabem 
d'explicar i que creiem que milloraríem notablement com a municipi, des 
del 2015 demanem que es reverteixin, de moment sense èxit, però 
seguirem treballant-hi. 

     

La Frase  

“Què és rendir-se? No ho 
sabem, nosaltres som dones” 
Anna Gabriel


El Número 

411: Vots que va obtenir la 
CUP a les darreres eleccions 
municipals. Moltes gràcies a 
tothom que hem fet possible 
continuar amb una regidora a 
l'Ajuntament.


No oblidem! 

Ni a les preses ni exiliades per 
un estat espanyol repressor i 
venjatiu. Nosaltres seguirem 
als carrers: concentracions, 
manifestacions, accions i 
vagues donant el millor de 
totes nosaltres. I també des de 
les institucions, on serem qui 
instruirem la causa general 
contra el règim del 78, contra 
les vulneracions de drets civils  
polítics dutes a terme per 
a q u e s t e s t a t h e re u d e l 
franquisme. #SeguimAlçades 

Som-hi!   

Les assemblees de la CUP 
són obertes a tothom.  T’hi 
animes?


Posa’t en contacte amb 
nosaltres i sigues actiu en la 
presa de decisions que ens 
afecten!


cuppalamos@gmail.com


web: palamos.cup.cat


Segueix-nos també a les 
xarxes socials!

l’eina
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